
 
 

 

Minnesanteckningar 2024-09-30 

Samrådsmöte 

Samiska samrådsgruppen 

Närvarande: Ulrika Svensson-Näslund, Åsa Baer, Elisabet Jonsson, Olov-Daniel 

Fjellström, Andreas Eliasson, Karl-Johan Ottosson, Laila Daerga och Malin Blind 

1. Vad sker och vad har skett i Vualtjeren saemien reereme tjielte/Vilhelmina 

samiska förvaltningskommun 
 

- Handlingsplanen med nya mål och riktlinjer har skickats ut till chefer och 

samrådsgrupp 

- Julla Majja, den samiska biblioteksbussen, kommer till Dikanäs och Saxnäs 

under den samiska språkveckan, v.43. Planeringsmöte för detta imorgon. 

JullaMajja gjorde en bokutlånartur i slutet på juni, vilket som vid föregående 

tillfälle var mycket uppskattat. From årsskiftet kommer inte Vilhelmina 

kommun vara delaktig i JullaMajja längre, vilket innebär att nästkommande 

besök är det sista i kommunen.  

- Praedtieh; Det har inkommit en förfrågan från DN om informationsannons 

vilket vi och flera övriga kommuner tackat nej till. Vi jobbar med framtagande 

av en logga för att kunna använda vid gemensamma arrangemang. Det har 

varit mycket samtal kring kommunernas arbete med att besvara remissen om 

jakt och fiske i renbetesland. De flesta kommuner har varit avslagit remissen 

och samrådsförfarandet med berörda har i många kommuner varit helt eller 

nästintill obefintligt. 

- Vi har besökt äldreboendena i Gäjka och Saadteskenjuana och haft utbildning 

för all personal om samisk historia, kultur och Lagen om nationella minoriteter 

och minoritetsspråk. Ett nätverk för samisk äldreomsorg är under uppstart, där 

Skellefteå är sammankallande. Vi har skickat information och frågan till 

äldreboendet i Saxnäs om någon där kan delta som Vilhelmina kommuns 

representant.  

- Vi har gått igenom vårt förråd och delat ut böcker, leksaker och spel till 

förskolor i Vualtjere, Gäjka och Saadteskenjuana och böcker till 

äldreomsorgen. 

- Giellaváhkku: Tillsammans med JullaMajja och Samiskt språkcentrum 

arrangeras språkaktiviteter i Gäjka och Saadteskenjuana.  

- Folkets Hus kollar möjligheten att boka filmen Vi är fortfarande här av Britta 

Marakatt-Labba.   

- Vi planerar att boka Julbord för kommunens samiska seniorer. 

- Gäjka har fått sin nya skolskylt, på den står det även på syd- och nordsamiska. 

Det är påväg en skylt med samisk text även till Saadteskenjauna. Vi har tagit 

hjälp av Språckcentrum både i Sverige och Norge för att få en korrekt 

översättning då både syd- och nord ska kombineras.  



 
2. Samråd, inflytande och delaktighet 

Med anledning av Vilhelmina kommuns remissvar och arbetet med 

framtagande av remissvar på Utredningen om jakt och fiske i renbetesland 

upplevs en förtroendekris för politiken från den samiska befolkningen. Vi 

samtalar om hur vi ska jobba vidare för att förbättra situationen.  

 

- En arbetsgrupp ska tillsättas för att jobba med dessa frågor. I den gruppen 

kommer kommunstyrelsens ordförande, kommunchefen, samebyordförandena 

samt representanter för sameföreningarna att sitta med. En utbildningsplan för 

ökad kunskap och förbättrade former för samråd ska tas fram. Fortsatt samtal 

om detta vid kommande möte med samebyarna.  

 

- Samråd, inflytande och delaktighet blir en stående punkt på dagordningen vid 

samiska samrådsgruppens möten.  

 

3. Nya mål och riktlinjer 

- Förslaget till nya mål och riktlinjer skickas nu till politiken för beslut. 

   

4. Övriga frågor 

- Laila jobbar sin sista dag idag och avslutar sin anställning som 

Minoritetssamordnare. Malin går tillsvidare upp till 75 % tjänstgöringsgrad. 

- Vi bjuder från och med nu in KSO och vice KSO till kommande 

samrådsmöten. 

5. Nästa möte:  

Måndag 16/12 kl.13.00-15.00 

 

 

 

 

 

/ Malin Blind 


